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ACTA  
Oficina de l’Energia i del Canvi Climàtic 

 

 
 

3a REUNIÓ DE LA SUBCOMISSIÓ PERMANENT DE 
TREBALL TÈCNIC EN EL MARC DE LA MOBILITAT 
(SPTTMM) 
 

 
Data: 2-6-2021 
Lloc: reunió telemàtica a través de la plataforma Zoom 
Hora d’inici: 11.00 h i hora de finalització: 11.46 h 
 
Assistents 
 

 Nom i 
cognoms 

Entitat/departament que representa Càrrec 

1 
Sr. Marc Rossell 
Soler 

Secretaria d’Estat d’Agricultura i Sostenibilitat Secretari d’Estat 

2 
Sr. Carles 
Miquel Garcia 

Oficina de l’Energia i del Canvi Climàtic  Director 

3 Joan Micó Centre de Recerca Sociològica (CRES) Director 

4 
Sr. Jaume 
Bonell Argelich 

Departament de Mobilitat del Govern  Director 

5 
Sra. Meritxell 
Cuyàs 

Oficina de l’Energia i del Canvi Climàtic  
Tècnica de l’OECC / secretària de 
la CNECC 

6 
Sr. Agustí 
Guimerà 

Comú d’Ordino 
Cap del Departament de 
Comunicació i Sistemes 
d’Informació 

7 
Sra. Isabel 
Rogé 

Comú d’Escaldes-Engordany Cap de Medi Ambient 

8 
Sr. Jaume 
Castells 

Comú de la Massana Assessor dels cònsols 

9 
Sra. Vanessa 
Carrascosa 

Comú d’Encamp 
Directora del Departament 
d’Higiene, Medi Ambient i 
Agricultura 

10 
Sr. David 
Fraissinet 

Automòbil Club d’Andorra (ACA) Director general 

11 
  Sr. Oriol      
Travesset  Actua Tech  Representant 

12 Sr. Julio Ventaja Ski Andorra Representant 

13 Sr. Iago Andreu 

Associació de Transports Públics de Viatgers 
d’Andorra (ATVA) 
Associació Nacional de Negociants, Importadors i 
Exportadors de Mercaderies Industrials (ANIM) 

Representant 

14 
Sra. Meritxell 
Saldes 

Comú d’Andorra la Vella Cap de l’Àrea de Medi Ambient 

15 Xavier Guàrdia Comú de Sant Julià de Lòria Sotscap del Servei de Circulació 

16 
Joan Marc 
Guàrdia 

Representant del Govern del Transport Escolar 
Cap de la Unitat de Planificació 
Educativa i Centres Escolars 

17 Anna Boneta Oficina de l’Energia i del Canvi Climàtic Tècnica de l’OECC 

 
Excusats 
 

 Marta Calsina Fòrum Nacional de la Joventut d’Andorra Representant 

 
Bartumeu 
Gabriel 

Associació de Transports Públics de Viatgers 
d’Andorra (ATVA) 

Representant 

 
Carles Sansa 

Cambra de Comerç, Indústria i Serveis d’Andorra 
(CCIS) 

Membre del Ple de la CCIS i 
president de l’AIA (Associació 

2021 
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d’Importadors de Vehicles 
d’Andorra) 

 
Sra. Mònica 
Dalmau  

Associació de Transportistes de Mercaderies i 
Carburants d’Andorra 

Representant 

 Sr. Jordi Deu ADN i Apapma Representant 

 
Sr. Sergi Riba Comú d’Ordino 

Cap del Departament d’Agricultura, 
Medi Ambient i Sostenibilitat 

  Agrupació Ciclista Andorrana (ACA)  

 Sr. Josep Pujol 
Departament d’Empresa, Comerç, Desenvolupament 
Industrial i Transport del Govern Director 

 Sr. Nadal Gili Comú de Canillo 
Coordinador del Departament 
d’Obres i Serveis 

    

 
1. Ordre del dia  

 
1. Benvinguda i aprovació de l’acta de la 2a reunió de l’SPTTMM 
2. Proposta d’enquesta destinada a la ciutadania 
3. Torn obert de paraula 

 

 
 

2. Desenvolupament 

 
Punt 1. Benvinguda i aprovació de l’acta de la 2a reunió de l’SPTTMM  
 

- El secretari d’Estat d’Agricultura, Medi Ambient i Sostenibilitat, Sr. Marc Rossell, dona la benvinguda als 
assistents a la tercera reunió de l’SPTTMM i, a continuació, s’aprova l’acta de la segona reunió de l’SPTTMM.  
 

- El Sr. Marc Rossell exposa l’ordre del dia, i destaca que l’objectiu principal de la reunió és consensuar el 
contingut de l’enquesta destinada a la ciutadania amb relació a l’Estratègia nacional de mobilitat sostenible, 
per fer el treball de camp aquest mes de juny. 
 
 

Punt 2. Proposta d’enquesta destinada a la ciutadania 
 
- La Sra. Meritxell Cuyàs presenta els quatre objectius finals de l’enquesta i quina és la contextualització que es 

proposa perquè els enquestadors puguin trametre aquesta informació als ciutadans enquestats. També 
recorda que la proposta de preguntes ha de ser corregida perquè sigui fàcilment comprensible i tingui una 
llargada adequada. Aquesta feina de correcció la farà el Centre de Recerca Sociològica, el director del qual 
(Joan Micó) ha estat convidat a la reunió d’avui. Els objectius de l’enquesta són els següents: 

 

 Verificar si s’han detectat les problemàtiques principals relacionades amb la mobilitat sostenible i 
identificar-ne de noves (si són estadísticament representatives). 

 

 Verificar si s’han detectat les accions principals que cal emprendre i detectar-ne de noves 
(estadísticament representatives) per a: 
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 La racionalització dels desplaçaments 

 El foment dels desplaçaments a peu 

 El foment dels desplaçaments amb VMP i bicicletes 

 El foment dels VBE 
 

 Identificar la predisposició al canvi d’hàbits necessari per fer la transició a una mobilitat sostenible. 
 

 Sensibilitzar i informar sobre la mobilitat sostenible i la futura ENMS. 
 
 
 
 
 

 
 

- La Sra. Meritxell Cuyàs exposa que no s’han rebut propostes amb relació a les preguntes compartides a l’espai 
web restringit per als membres de l’SPTTMM, i que d’acord amb el document compartit s’han treballat les 
preguntes, que són les que s’exposen avui. 
 

- El Sr. Oriol Travesset proposa que en la definició de mobilitat sostenible que es dona com a informació per 
trametre a la ciutadania durant la realització de l’enquesta s’afegeixi el component social. Per exemple, parlar 
d’accessibilitat i assequibilitat. 
 

- El Sr. Joan Micó exposa que es revisarà la proposta d’enquesta d’acord amb els objectius establerts, i que 
també hi ha la possibilitat d’incloure algunes preguntes a l’enquesta periòdica que l’Observatori duu a terme 
cada sis mesos per veure l’evolució o la tendència d’una qüestió determinada. 
 

- La Sra. Meritxell Cuyàs exposa a continuació que les preguntes de l’enquesta s’han estructurat d’acord amb 
els eixos estratègics en què es basa l’ENMS. Es llegeixen les preguntes per anar recollint les aportacions. 
 

- El Sr. Jaume Bonell exposa que, amb relació a la pregunta 7, Quina d’aquestes mesures implementaria per 
afavorir els desplaçaments a peu?, i concretament per a la mesura proposada de “garantir l’accessibilitat de 
les voreres”, el que cal és informar i sensibilitzar sobre les obligacions de cada actor. 
 

- El Sr. Jaume Castells afegeix que, en el mateix sentit que el que exposa el Sr. Jaume Bonell, cal informar que, 
respecte a l’accessibilitat a les voreres a l’hivern, la treta de neu correspon (per ordinació) a les comunitats de 
veïns. 

 
- El Sr. Jaume Bonell explica que s’ha publicat el nou Codi de la circulació i que ara s’haurà de fer el 

desplegament reglamentari corresponent. S’està treballant en un pla de comunicació per informar sobre les 
novetats del Codi. Destaca que s’ha de desenvolupar un reglament per implementar un sistema nacional 
d’etiquetatge energètic i d’emissions dels vehicles, que alhora permetrà homologar els vehicles registrats al 
Principat d’Andorra amb els sistemes d’etiquetatge seguits pels països membres de la Unió Europea.  
 

- El Sr. Carles Miquel afegeix informació relativa a aquest etiquetatge, que es basarà en la normativa d’emissions 
en vigor en cada moment, i que inclourà, com a mínim, una etiqueta ZERO emissions i una etiqueta ECO 
emissions per a les categories de vehicle que es determinin reglamentàriament. 
 

- El Sr. Oriol Travesset exposa que a la pregunta 15, Quina d’aquestes mesures creu convenient per impulsar 
l’ús del VBE?, troba a faltar mesures relacionades amb les taxes o els impostos, d’acord amb les emissions 
dels vehicles. 
 

- El Sr. David Fraissinet, amb relació a la pregunta 21, Creu que són necessàries les campanyes informatives 
sobre les normes i els senyals de circulació destinats a (trieu totes les opcions que considereu), indica que 
manca afegir-hi l’opció de motoristes.  
 

- El Sr. Marc Rossell exposa que si no hi ha més aportacions s’acorda el contingut de l’enquesta, i que el CRES, 
amb la col·laboració de l’OECC, acabarà de corregir i adaptar les preguntes perquè el qüestionari sigui fàcil i 
àgil de fer, i persegueixi els objectius inicialment exposats. El proper pas serà dur a terme el treball de camp i 
en la propera reunió de l’SPTTMM es farà un retorn dels resultats obtinguts. 

 
 

 
Punt 3. Torn obert de paraula 
 

- La Sra. Meritxell Cuyàs exposa que hi ha informació pendent de facilitar per part d’alguna de les 
concessionàries del transport públic col·lectiu comunal. 
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- El Sr. Iago Andreu intentarà comunicar-se amb alguna de les empreses gestores del transport públic col·lectiu 
per veure si és possible que es faciliti aquesta informació. 
 

- El Sr. Marc Rossell finalitza la sessió agraint l’assistència i recorda que es farà una nota de premsa, com és 
habitual, sobre la reunió d’avui. 

 

 
 

3. Acords adoptats 

 
- Es penjaran a l’espai web restringit de l’SPTTMM les preguntes de l’enquesta que han estat exposades en la 

reunió d’avui amb les aportacions rebudes durant la sessió. 
 

- Es tancarà la proposta final de redacció de l’enquesta conjuntament amb el CRES i es durà a terme el treball 
de camp aquest mes de juny per fer un retorn dels resultats en la propera sessió de l’SPTTMM. 

 
 

 

4. Observacions 

  
Les actes i presentacions de les reunions de l’SPTTMM es poden consultar a l’espai web del Govern: 
https://www.mediambient.ad/organs-i-estrategia. 


